
Name
Straße und Hausnummer
PLZ Ort
GERMANY

09.03.2026




Name, Straße Nr, PLZ Ort, GERMANY
President
Bola Ahmed Adekunle Tinubu
Presidential Complex
Aso Rock 
Abuja / NIGERIA

E-Mail: info@statehouse.gov.ng 




Dear Mr. President,

the continuing attacks against the civilian population committed by militant groups are causing me increasing concern. In a series of raids between December 28th, 2025 and January 3rd, 2026, armed gangs killed at least 50 people, inter alia in the village of Kasuwan Daji in the Federal State of Niger. Kidnappings are also the order of the day. For example, according to media reports, in Kurmin Wali (Federal State of Kaduna) armed men raided two Christian churches on January 18th and kidnapped 172 people. 

I politely request you to continue to support and broaden all endeavors already being undertaken by the authorities and the government to guarantee the protection of the civilian population and the freedom of religion.

Yours sincerely,









COPIES:

· Botschaft der Bundesrepublik Nigeria, Neue Jakobstr. 4, D-10179 Berlin, E-Mail: info@nigeriaembassygermany.org 

· Auswärtiges Amt, Werderscher Markt 1, D-10117 Berlin, E-Mail: buergerservice@diplo.de   

· Beauftragter der Bundesregierung für Menschenrechtspolitik und humanitäre Hilfe, Dr. Lars Castellucci, E-Mail: menschenrechtsbeauftragter@diplo.de 

· Deutscher Bundestag, Ausschuss für Menschenrechte und Humanitäre Hilfe, Platz der Republik 1, D-11011 Berlin, E-Mail: menschenrechtsausschuss@bundestag.de



Translation / Übersetzung:

Exzellenz,

die fortdauernden Angriffe auf die Zivilbevölkerung durch militante Gruppierungen bereiten mir wachsende Sorge. Bewaffnete Banden haben bei einer Überfallserie zwischen dem 28. Dezember 2025 und dem 03. Januar 2026 mindestens 50 Menschen getötet, unter andrem im Dorf Kasuwan Daji im Bundesstaat Niger. Auch Entführungen sind nach wie vor an der Tagesordnung. So überfielen in Kurmin Wali (Bundesstaat Kaduna) Bewaffnete laut Medienberichten am 18. Januar zwei christliche Kirchen und entführten 172 Menschen.

Ich bitte Sie höflich, alle von den Behörden und der Regierung schon unternommenen Anstrengungen weiterhin zu unterstützen und auszubauen, um den Schutz der Zivilbevölkerung und die Religionsfreiheit zu gewährleisten.

Hochachtungsvoll

